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Kultura v obci 
 

Připravované akce: 

 
sobota 14. června 2014 
 

15:00 hodin – VIII. ročník společenské akce 

„Tradice Železnohorského regionu“ v přírodním 

areálu rozhledny Barborky v Horních Raškovicích. 

Všichni jste srdečně zváni k navštívení této akce! 

Uvidíte ukázky lidových řemesel z našeho kraje. 

Po celou dobu akce probíhá bohatý stánkový prodej. 

V průběhu akce je zajištěno občerstvení a pestrý 

doprovodný program, který jako každoročně vyvrcholí 

ohňostrojem. 

Hlavní účinkující: 

Aleš Kulhánek – dráteník, výroba svíček 

Ing. Eva Mašínová – keramička, 

Lukáš Kučera – kovář, 

Mgr. Vlasta Jozífová – pedig, 

Mgr. Petra Podvolecká – výroba šperků, 

Mgr. Alena Machová – paličkování, 

Olga Široká – vyřezávání z lipového dřeva, 

Václav Vondra – dřevořezbář motorovou pilou. 

O vaši dobrou zábavu se postarají: 

účinkující ze ZUŠ Přelouč, 

Skupina historických pokusů a omylů FEXT, 
kapela Kavalerie. 

Akce se koná pod záštitou hejtmana Pardubického 

kraje pana Martina Netolického. Pořadatelem je obec 

Svinčany. 

 

srpen 2014 – Celodenní výlet do ZOO 
 

Kulturní komise obce Svinčany ve spolupráci 

se spolkem žen si dovoluje pozvat všechny děti 

na celodenní zájezd do zoologické zahrady. Akce 

je určena všem dětem, se kterými mohou jet jako 

doprovod jeden až dva dospělí.  
Zájemci nechť se hlásí na OÚ do konce července 

a to buď osobně, telefonicky: 466 972 389 nebo 

písemně na obecní email: svincany@seznam.cz. 

Přesný termín výletu bude včas upřesněn. 

Všichni jste srdečně zváni! 

 

 

 

 

 

 
   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       1/2014 červen 

Informace pro občany 

 

V sobotu 13. září 2014 od 14:00 hodin pořádají 

Obecní úřad Svinčany a ženy s dětmi 

Sportovní odpoledne pro seniory 55+. 

Akce se uskuteční na víceúčelovém hřišti 

ve Svinčanech. Na účastníky čekají jednoduché 

sportovní úkoly jako slalom, chůze s hůlkami, hod 

s míčkem, střelba ze vzduchovky, luku apod. Po celou 
dobu sportování je zajištěno občerstvení. Vezměte 

si s sebou dobrou náladu a chuť si něco zkusit.  

Těšíme se na Vás! 
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Ohlédnutí za uskutečněnými akcemi: 

Vedení obce Svinčany děkuje organizátorům všech 

kulturních akcí za podporu společenského života v obci 
v uplynulém roce 2013. Velký dík také patří všem 

zúčastněným. Těšíme se na Vás i letos. 

 

Maškarní ples 

SDH Svinčany pořádal 4. ročník tradičního 

maškarního plesu a sice 22. února 2014 od 20,00 hod. 

v sále kulturního domu ve Svinčanech. K tanci 

a poslechu nám hrála osvědčená kapela Povodeň. 

Masky byly letos opravdu originální a hosté 

i pořadatelé se skvěle bavili, děkujeme a budeme 

se těšit na následující ročník. 

Napsala: Jana Blažková 

 

Dětský karneval 

V neděli dne 1. 3. 2014 se od 14:00 hodin uskutečnil 

v sále KD ve Svinčanech dětský karneval. Pro děti bylo 

připraveno divadlo, hry, soutěže o ceny, výtvarná díla 

a tanec. Celou akci zajišťoval "Trubadúr z Kornelie" 

pana Jaroslava Junga. Vystoupení odměnilo potleskem 
45 dětí. Obec Svinčany děkuje všem návštěvníkům 

za účast a těší se na vás všechny milé děti a rodiče zase 

za rok. 

Napsala: Iva Stehlíková 

 

Staročeská zabíjačka 

Tato již tradiční společenská akce byla naplánována 

na sobotu 29. 3. 2014 a měla se uskutečnit v prostorách 

staré hasičské zbrojnice ve Svinčanech. Pořadateli akce 

byli členové SDH Svinčany, kteří ji nakonec zrušili. 

Protože se v obci i za jejími hranicemi objevují 

nepřesné informace o důvodech, proč byla akce 

zrušena, je vhodné vše uvést na pravou míru.  

Rád bych připomenul, že když zastupitelstvo obce 

na svém veřejném zasedání projednávalo datum, 
ke kterému dostane spolek SDH výpověď nájemní 

smlouvy o užívání budovy staré hasičské zbrojnice 

(z důvodu připravované rekonstrukce) uzavřené mezi 

obcí a zmíněným zájmovým sdružením, bylo 

pamatováno i na to, že zde spolek SDH pořádá 

zmíněnou společenskou akci. S přihlédnutím k tomu 

bylo schváleno datum výpovědi k 31. 3. 2014 

(viz zápis č. 01/2014 ze zasedání zastupitelstva obce 

dne 22. 1. 2014). 

V průběhu měsíce března však vedení obce zjistilo, 

že současně platné legislativní předpisy neumožňují 
veřejnou porážky hospodářských zvířat s následným 

uváděním vyhotovených produktů do oběhu. Proto 

starosta obce dne 20. 3. 2014 písemně upozornil 

starostu SDH Svinčany pana Aleše Sukdoláka 

na platné znění Veterinárního zákona č. 166/1999 Sb. 

(zvláště na znění § 20 a § 21). V upozornění bylo dále 

konstatováno, že nemovitost – budova staré hasičské 

zbrojnice, která je v majetku obce Svinčany, není podle 

stanov výše zmíněného zákona vhodným hygienickým 

prostorem pro pořádání této akce. Obec tedy tuto 

společenskou akci nezakázala, ale zaslala pouze 

upozornění na platné znění zákona, které zřejmě vedlo 

pořadatele k tomu, že po svém uvážení staročeskou 

zabíjačku zrušili. 

Napsal: Jan Váňa 

 

Babský bál 

Ve dnech  5. a 12. dubna 2014 se uskutečnil tradiční 

babský bál. Pro velký zájem byly bály dva a neubralo 

jim to na  pestrosti zábavy a nadšení diváků.  

Letos byl bál zahájen lidovým tancem v krojích 

vlastní výroby. Na programu byl kankán v podání 

našich zkušených tanečnic, Pomáda  rozvlnila naše 
„mladší tanečnice“ i publikum. O půlnoci se nám sál 

proměnil v bazén a pružné akvabely předvedly svoji 

sestavu. Zkušená část našeho spolku předvedla tanec 

našich asijských spoluobčanů. Celý večer hrála kapela 

pana Pecky, která se připojila, jako již tradičně, svým 

vystoupením v podobě postav z pohádky Mrazík 

k zábavnému programu. Bohatá tombola byla součástí 

večera. Všem děkujeme za pohodovou atmosféru. 

 

Napsala: Hedvika Dvořáčková 

 

Pálení čarodějnic 

Letos poprvé (dne 30. 4. 2014) pořádala obec 

Svinčany pálení čarodějnic v přírodním areálu 

rozhledny Barborky. Snahou bylo do této akce zapojit 

občany ze všech místních částí. Nakonec se zde 

shromáždilo okolo 50 lidí. Všem zúčastněným moc 

děkujeme! 

 

Napsal: Jan Váňa 
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V letošním roce SDH ve Svinčanech pořádal poprvé 

bez podpory Obecního úřadu ve Svinčanech tradiční 

pálení čarodějnic, které se uskutečnilo 30. 4. 2014 

od 19,00 hodin v areálu sportoviště ve Svinčanech 

u hasičské zbrojnice. Jako každoročně měla tato akce 

pořádaná dobrovolníky velikou návštěvnost. 

Připomenout si tento starý lidový zvyk a oslavit 

příchod jara přišlo více než 80 našich spoluobčanů. 

SDH zajistil pro přítomné děti opékání špekáčků, 
lampiónový průvod a soutěže. 

Zapálení ohně na ochranu před čarodějnicemi 

a tajům tohoto zvláštního období přihlíželo téměř 

30 dětí, které v doprovodu rodičů s napětím očekávaly 

v tuto Filipojakubskou noc slet čarodějnic 

na čarodějnický sabat. Ti, kteří pozorně sledovali, měli 

to štěstí a pár prolétajících stvoření vznášejících 

se od svinčanských lesů viděli :-). 

Počasí nám na tuto akci přálo a všichni jsme 

se dobře bavili. Noc z 30. dubna na 1. května byla 

pokládána za magickou a my za celý sbor 

dobrovolných hasičů ve Svinčanech děkujeme všem, 
kteří se mezi nás přišli podívat a společně s námi 

přivítali jaro. 

 

Napsala: Jana Blažková 

 

Dětský den 

 

SDH Svinčany pořádal dětský den dne 31. 5. 2014 

na místním hřišti ve Svinčanech. Soutěže byly v duchu 

požárního sportu. Jednotlivých disciplín se zúčastnilo 

70 dětí různých věkových kategorií. Každý z dětí 
dostal točenou zmrzlinu a domů si nesl sladký balíček. 

V tento slunečný den se ve sportovním areálu sešlo 

téměř 100 lidí, za což vděčíme nejen počasí a výborné 

organizaci SDH Svinčany, ale i sportovnímu duchu 

všech, kdo si našel čas na příjemně strávenou sobotu 

ve společnosti sboru dobrovolných hasičů, děkujeme 

Vám. 

Napsala: Jana Blažková 

 

Svoz odpadů 
 

Letošní svoz bioodpadu byl v naší obci zahájen 

ve čtvrtek 24. dubna 2014. Od tohoto data svoz 

odpadů v „letním půlroce“ probíhá stejně jako 

v předešlých letech; tzn. liché čtvrtky - bioodpad, 

sudé čtvrtky - komunální odpad. Poslední svoz 

bioodpadu je pak naplánován na čtvrtek 

6. listopadu 2014 (45. týden v roce). 

Rozpis svozů: 

 

12. 6. 2014 - komunál 

19. 6. 2014 - bioodpad 

26. 6. 2014 - komunál 

  3. 7. 2014 - bioodpad 

10. 7. 2014 - komunál 

17. 7. 2014 - bioodpad 

24. 7. 2014 - komunál 

31. 7. 2014 - bioodpad 

  7. 8. 2014 - komunál 

14. 8. 2014 - bioodpad 

21. 8. 2014 - komunál 

28. 8. 2012 - bioodpad 

  4. 9. 2012 - komunál 

11. 9. 2012 - bioodpad 

18. 9. 2012 - komunál 

25. 9. 2012 - bioodpad 

2. 10. 2012 - komunál 

9. 10. 2012 - bioodpad 

16. 10. 2012 - komunál 

23. 10. 2012 - bioodpad 

30. 10. 2012 - komunál 

  6. 11. 2012 - biodpad 
Od čtvrtka 13. 11. 2014 bude svážen každý týden 

pouze komunální odpad. 

 

Kontejner na textil 

Firma REVENGE, a. s., která se zabývá 

shromažďováním textilu a obuvi a jejich ekologickým 

zhodnocením, zaslala obci návrh ke vzájemné 

spolupráci. Firma nabízí umístění kontejneru na obuv 

a textil. 

Pořízení kontejneru 
spolu s následným 

veškerým servisem 

spojeným 

s vyprazdňováním, úklidem 

a odvozem sesbíraného 

odpadního materiálu 

zajišťuje zmíněná 

společnost na svoje 

náklady. Frekvence sběrů 

se provádí zpravidla jednou 

týdně. V současnosti 
probíhají jednání 

o uzavření smlouvy a výběr 

vhodného svozového místa. 

O výsledku Vás budeme dále informovat. 
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Pozvánka k návštěvě obecní 

knihovny 
 

Obec Svinčany Vás všechny srdečně zve 

k návštěvě obecní knihovny. Naše knihovna nabízí 

k zapůjčení široký výběr knih pro všechny věkové 

skupiny. Svoji četbu zde naleznou i Ti nejmenší 

čtenáři. Ať již se zajímáte či čtěte cokoli, v naší 

knihovně to jistě naleznete . Pokud by nějaký 

žádaný knižní titul nebyl k dispozici, je ho možné 

získat z knihovny v Cholticích. Naše knihovnice 

Vám ho ráda objedná a zajistí dovoz do Svinčan.  
 

Pro představu uvádíme autory a jejich knihy, které 
jsou nyní nově k dispozici v naší knihovně: 

 

Četba pro děti 

Autor Kniha 

Angela Schützlerová Andrea, 18 letuška 

Daniel Kühnl Správná parta a zrušená kletba 

Správná parta a kouzelný míč 

Enid Blytonová Záhada zelené rukavice 

Erwin Moser O třech sůvičkách a jiných zvířátkách 

Gillian Shieldsová Evelínka a kouzelný lektvar 

Hana Lamková Káťa a Škubánek 

Christine 
Nőstlingerová 

Markétka má trable 

Jacqueline Wilsonová Trápení  

Jiří Žáček Na svatýho Dyndy 

Josefine Ottesen Witch - Ledový květ 

Judit G. Szabóová Kočku hlaďte proti srsti 

Lenka Lanczová Hořká chuť lásky 

Ljuba Skořepová Hadrová Ančka - pohádky pro 
holčičky 

Thomas Brezina Zrození dračího rytíře 

Smrtící souboj 

Záhada sněžné příšery 

Věra Faltová Velká kniha kocoura Vavřince 

Zuzana Francková Betty a její přátelé 

Zuzana Pospíšilová Pohádky před spaním 

Příhody pošťáka Pata 

 

Četba pro dospělé 

Autor Kniha 

A. a S. Golonovi Angelika a její láska 

Agatha Christie Zkouška neviny 

Alex McAulay Příliš pozdě na slzy 

Ariana Franklinová Relikvie mrtvých 

Barbara Büchnerová Tajemstvý hory Mordýř 

Barbara Cartland Uloupená láska 
Ráj na zemi 

Barbara Delinsky Smyslná červeň 

Blanka Doktorová Maminka a císařovna mají vždycky pravdu 

Brigitte Riebeová Černá žena od Nilu 

Cristina Cattaneo Mrtví beze jména 

Autor Kniha 

Eileen Dreyer Hlavolam 

Francoise Bourdin Dívka z Cmargue 

František Lev Jihočeské pověsti 

Germaine Aziz Navždy zneuctěná 

Ilona Borská Na letišti kdesi v mlze 

Ivana Prudičová Pár obyčejných dnů 

Jackie Collins Smrtelné objetí 

James Hadley Chase Smrtící úder 

Jan Kraus Uvolněte se, prosím ... 

Jennifer Allisonová Pátračka Gilda 

Jiří Křenek Vesničanka 

Judith Ryan 
Hendricksová 

Vůně chleba 

Laura Rowlandová Pavilon z oblaků 

Marie Cordonnierová Chantal 

Mireille Calmel Ples vlčic 

Patricia Potterová Srdcová královna 

Pavol Fabian Moji čtyřnozí pacienti 

Peter Mayle Hotel Pastis 

Radka Kynclová Lidičky, mějte se rádi 

Robert Fulghum Třetí přání 

Ruth Rendellová Rafinovaná vražda 

Safíja Husajní A zemřeš ukamenováním 

Stephanie Gertlerová Strom smíření 

Sue Graftonová …jako pochybnosti 

Tereza Brdečková Listy Markétě 

Věra Vlčková Doufám, dokud dýchám ... 

Vlasta Javořická Matčin osud 

Srdce hladová 

Láska a krev 1. díl 

Láska a krev 2. díl 

Matčin osud 

Petra 

Pod tíhou života 
Když přišlo jaro 

Vlasta Pittnerová Ve svatební noci 

Z našich dědin a městeček 

Mušketýrův syn 

 Na rychtě 

Josef Zeman 

Vítězství rozumu 

Zdeněk Šámal Objektiv z Ruska 

 

Dále jsou v nabídce nové časopisy: 
  

Země světa - Nepál a  

Země světa - Gran Canaria 
 

Věříme, že si z této pestré nabídky vyberete a brzy 
navštívíte naši knihovnu. Níže uvádíme otevírací 

dobu: 
 

Otevírací doba knihovny 
 

Je vždy v sobotu od 14 hodin. 

Červen 

14. června 

28. června 

Červenec 

12. července 

26. července 

Srpen 

9. srpna 
23. srpna 

Září 

6. října 
20. října 

http://www.trápení/
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Nejdůležitější zprávy ze zasedání 

zastupitelstva obce 
 

Hospodaření obce v roce 2013 

 

Hospodaření obce v prvním čtvrtletí roku 2014 

Výdaje za 1. čtvrtletí 2014 / v tis.Kč/ 

Oprava veřejného osvětlení 9 

Členský příspěvek SO Podhůří Železných hor 9 

Servisní prohlídka výtahu /dům s chráněnými byty/ 5 

Svoz komunálního odpadu 133 

Elektrická energie - záloha 12 

Plyn - záloha  47 

Poplatky - webové stránky 4 

Programové vybavení - roční poplatek 12 

Vytyčení a zhotovení geometrických plánů 15 

Ocelová konstrukce vstupu na víceúčelové hřiště 162 

Rozšíření webu o položku „Turistika“ 3 

Vodné - kulturní dům 5 

Vodné - chráněné byty 11 

Turistické známky /200 ks/ 4 

Víceúčelové hřiště 279 

Právní služby /výpověď, nájemní smlouva/ 7 

Celkem 717 

Dne 6. 2. 2014 byla na účet obce připsána dotace ze SZIF ve výši 
450 000 Kč (na výměnu nové ocelové konstrukce rozhledny Barborky). 

Sestavila: Ludmila Fišarová 

V reakci na podnět z řad hostů na zasedání zastupitelstva 
uveřejňujeme náklady vynaložené na letošní „Dětský karneval“ - celkem 
činily 2 800 Kč. 

Obec po obdržení dokladů poskytne příspěvek sboru SDH na „Dětský 
den“ ve výši 1500 Kč. 

Místní poplatky 2014 

Připomínáme, že splatnost všech místních poplatků 

pro rok 2014 je do 30. 6. 2014. 

  poplatek za odpady: 700 Kč/os popř. /RO 

  stočné (jen Svinčany): 200 Kč/os popř. /RO 

  poplatek za psy: 60 Kč/pes; každý druhý  

a další: 90 Kč/pes 

Dokud není poplatek za odpady uhrazen, nemůže 

obec vydat svozovou známku pro letošní rok. Svozové 
nádoby, na kterých chybí letošní svozová známka, 

nebudou od 1. 7. 2014 vyváženy. 

 

Realizované a plánované investiční akce roku 2014 

Svinčany: 

Dobudování technické vybavenosti pro stavbu RD 

Největší letošní investiční akcí obce je dokončení 

zasíťování čtyř parcel na bývalém hřišti (lokalita 

„Svinčany střed“). Před třemi lety byla v celé oblasti 

ke každé parcele zavedena elektřina, před dvěma 

na čtyři parcely voda a nyní je zapotřebí k těmto 
pozemkům zřídit i přípojky na plyn a kanalizaci. 

Po dokončení tak bude zasíťování zmíněných čtyř 

parcel (všechny parcely podél komunikace) kompletní. 

Výběrové řízení na tuto akci bylo pečlivě 

a dlouhodobě připravováno. Z oslovených třinácti 

firem dodaly své nabídky ve stanoveném termínu tři 

(AGROSTAV Pardubice, KVIS Pardubice a SOSTAF 

Heřmanův Městec). Všechny předložené nabídky 

splňovaly požadované náležitosti. Nejnižší cenu 

ve výši 915 253,70 Kč včetně DPH - nabídla firma 

KVIS Pardubice. S touto firmou doporučila výběrová 

komise ve složení Černík Zdeněk, Kubelka Michal 
a Váňa Jan podpis smlouvy. Výběrový protokol 

je k dispozici k nahlédnutí na OÚ. 

 

Multifunkční sportovní areál 

V tomto roce obec plánovala zbudovat technické 

zázemí k multifunkčnímu sportovnímu areálu 

ve Svinčanech. Původním záměrem zastupitelstva bylo 
zbourání staré hasičské zbrojnice, zastřešení vstupu 

do areálu a na místo staré hasičské zbojnice umístění tří 

nových unio-buněk, ve kterých by byly pánské 

a dámské šatny, umývárny a toalety; malý sklad 

a výdejní okénko s občerstvením. Posezení by bylo 

zajištěno ve venkovních prostorách (zakoupení nového 

mobiliáře) pod nově zbudovaným zastřešením. Tuto 

variantu by letos byla obec schopna celou zafinancovat 

ze svých zdrojů (odhadovaná cena maximálně 

do 2 milionů Kč). 

Protože ale ve zmíněném návrhu nepanuje shoda 

mezi většinou zastupitelů a částí občanů, rozhodla 
se nyní obec ze svého záměru částečně ustoupit. 

Netřeba takovou investici uspěchat a to i s ohledem 

na blížící se komunální volby. V tomto roce je možné 
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ještě diskutovat a společně připravit takový návrh 

technického zázemí, který by vyhovoval pokud možno 

většině našim občanům. Samotná realizace bude již 

na nově zvoleném vedení obce. Každý Váš názor 

a návrh je proto vítán. 

Hlavním předmětem sporu mezi zastupiteli a částí 

občanů se stalo ne/vybudování klubovny, která by byla 

součástí technického zázemí sportoviště a sloužila by 

místním spolkům. S návrhem zachování navržené 
klubovny, která by kromě sdružování sloužila 

i k provozování hostinské činnosti, přišli členové SDH, 

kteří ji pro svoji činnost podle svých slov potřebují. 

Dále bylo rozporováno i zbourání staré hasičské 

zbrojnice a její nahrazení unio-buňkami. Zastupitelstvo 

je přesvědčeno o tom, že pro sdružování místních 

spolků má již obec vybudovaný dostatečný počet 

vyhovujících prostor (např. obecní knihovnu či sál 

KD). Přesto se ale distancuje od unáhlených rozhodnutí 

a konečnou podobu technického zázemí sportoviště 

ponechává pro budoucí jednání. 

V otázce existence občerstvení u sportoviště většina 
zastupitelů zaujímá následující postoj: Je počítáno 

s letním provozem občerstvení (se kterým, jak je nutno 

podotknout, počítá i koncepce původního projektu), 

které by mělo svá jasně stanovená pravidla, jež by 

se dodržovala (ustanovena po dohodě obce 

s provozovatelem). K provozování občerstvení bude 

zbudováno dostatečné technické zázemí včetně skladu. 

Občerstvení se bude vydávat výdejním okénkem 

s možností konzumace pod venkovním zastřešeným 

posezením. Na provozovatele (prioritně z řad místních 

občanů nebo spolků) bude vyhlášena veřejná soutěž. 
Pokud by o tuto činnost neměl nikdo zájem, je obec 

připravena občerstvení provozovat sama. 

Vzhledem k výše uvedenému se zastupitelstvo obce 

rozhodlo v letošním roce v areálu zbudovat zařízení, 

která nemají vliv na podobu technického zázemí 

a přitom v budoucnosti urychlí jeho dobudování.  

Prvním z nich je zastřešení vstupu do areálu 

sportoviště, které navazuje na novou hasičskou 

zbrojnici a s jehož výstavbou se již začalo. 

Zhotovitelem samonosné ocelové konstrukce je firma 

MPS Čepí. Materiál byl zvolen z důvodu své odolnosti. 
Cena díla je 497 117,55 Kč včetně DPH. Po dostavbě 

bude na této konstrukci položena stejná krytina, která 

je i na nové hasičské zbojnici (střešní krytina Satjam). 

Ze tří dodaných cenových nabídek (Doležal Ondřej, 

Kušička Ondřej a Střechy - Hlína) byla vybrána 

nejlevnější, kterou zpracoval Kušička Ondřej. Celková 

cena za materiál a zhotovení střechy je 196 200 Kč 

včetně DPH. 

Zastupitelstvo obce u areálu také plánuje vybudovat 

kanalizační přípojku, která je pro technické zázemí 

sportoviště nezbytná. Stejně tak i nová elektrická 

přípojka. 

V letošním roce je dále naplánováno vybudování 

tenisové stěny, která bude umístěna u požární nádrže. 

Její podoba a výběr zhotovitele budou předmětem 

dalších zasedání zastupitelstva obce. 

Oprava místních komunikací 

I v letošním roce plánuje zastupitelstvo obce 

opravovat místní komunikace. Jedná se o celkem tři, 

a to k domu (1) čp. 4, (2) čp. 137 a (3) čp. 55. Ve všech 

případech bude zhotoven nový asfaltový povrch, který 

se aplikuje tryskovou metodou (viz např. komunikace 

k domu čp. 156). Předpokládá se, že celková cena 

naplánovaných oprav nepřesáhne 200 000 Kč. Přesná 

velikost nákladů bude známa po výběrovém řízení. 

 

Rybník Beranka 

Při posledním vypuštění rybníku Beranka byl zjištěn 

velmi špatný stav jeho východního břehu. Část panelů, 

které břeh chránily, byly vodou podemlety a následně 

splaveny pod vodní hladinu. Pravý břeh u místa přítoku 

do nádrže se proto začal daleko rychleji vymývat vodní 

erozí. Dnes je tato část břehu značně nestabilní 

a ohrožuje tak zahrady nad sebou. Přitom dochází 

i k rychlejšímu zanášení dna nádrže. Rybník je také 

v neposlední řadě součástí protipovodňové ochrany 

obce a je proto potřeba začít pokud možno 

co nejrychleji jednat. 

Když byl rybník vypuštěn, bylo provedeno jeho 

komplexní zaměření (břehy a hloubkové poměry). Bylo 

zjištěno, že se část nádrže nachází na soukromém 

pozemku. Z toho důvodu chce obec provést 

pozemkové vyrovnání, aby celý rybník byl na jejím 

pozemku. 

Prvním cílem rekonstrukce rybníku je funkčnost. 

Je potřeba zajistit, aby rybník v prvé řádě plnil funkci 

protipovodňové ochrany (retenční schopnost, 

dostatečná dimenze pro případný povodňový průtok). 

Další vizí je zpřístupnění rybníku pro požární a jinou 

techniku (nakloněná rovina). Druhý cíl je estetický. 
Rybník by měl více připomínat přírodní nádrž. V tomto 

ohledu je hlavní plánovanou změnou úprava břehů, 

která by znamenala zmenšení jejich strmosti 

a nahrazení betonových panelů kamennou rovnaninou. 

Dalším z návrhů byla např. výměna železného zábradlí 

za živý plot nebo jinou přírodě blízkou překážku, která 

minimálně stejně tak dobře zajistí bezpečný pohyb 

v okolí nádrže, jako je tomu dnes. O konečné podobě 

však bude ještě diskutováno. 

Na posledním zasedání zastupitelstvo vybralo 

zhotovitele projektové dokumentace pro stavební 
povolení a provedení stavby. Je jím pan Ing. Petr Kunc 

z firmy GAP Pardubice, který z oslovených tří 

projektantů dodal nejlevnější nabídku v ceně 

36 300 Kč včetně DPH. V této ceně je zahrnuto 

i projednání projektové dokumentace s dotčenými 

orgány státní správy a organizacemi. 

Po dodání projektové dokumentace (lhůta do 31. 10. 

2014) se zastupitelstvo rozhodne na dalším postupu. Již 

teď je ale zřejmé, že se rekonstrukce Beranky bude 

muset z důvodu finanční náročnosti rozložit do více 

etap. 
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Horní Raškovice: 

Rekonstrukce VO 

Horní Raškovice jsou poslední částí naší obce, 

ve které ještě není zrekonstruováno veřejné osvětlení 

a rozhlas. Obec se proto rozhodla začít s rekonstrukcí 

v letošním roce. 

Podobně jako v minulých letech se obci podařilo 

získat dotaci od Pardubického kraje z Programu 

obnovy venkova ve výši 100 000 Kč. Podmínkou 

pro vyplacení dotace je investice obce v minimálně 

stejné výši. Zastupitelstvo obce plánuje do letošní 

obnovy VO vložit celkem 350 000 – 400 000 Kč. 

Za tyto finanční prostředky je nejprve nutné pořídit 
nový elektrický rozvaděč, protože stávající je ve velmi 

špatném technickém stavu. Zbývající část financí již 

bude vložena do nového osvětlení a rozhlasu. Celou 

rekonstrukci v této části obce komplikuje skalnaté 

podloží. Vyřešení celé situace bude proto nejprve 

zkonzultováno s odborníkem a následně bude vypsána 

veřejná soutěž, ve které zastupitelstvo vybere 

zhotovitelskou firmu na letošní etapu rekonstrukce VO. 

 

Autobusová čekárna 

Zastupitelstvo obce se rozhodlo do této části pořídit 

novou autobusovou čekárnu. Na příštích zasedáních 

se bude vybírat dodavatel. 

 

Dolní Raškovice: 

Autobusové čekárny 

Podobně jako do Horních Raškovic budou 

i do Dolních pořízeny nové autobusové čekárny. Zde 

se jedná o dva kusy, protože jsou v této části dvě 

autobusové zastávky. 

 

Projektová dokumentace k revitalizaci vodní nádrže 

Náves v Dolních Raškovicích je jedním 

z malebných míst naší obce. Dominantou návsi je 

i umělá vodní nádrž. Její současný stav je však bohužel 
velmi špatný. S přihlédnutím k tomu, že má vodní 

nádrž zároveň sloužit i jako požární, je potřeba 

co nejdříve zahájit její rekonstrukci. 

Nedávno byla nádrž vyčištěna, což ale situaci příliš 

neprospělo. V současnosti jsou její břehy značně 

nestabilní a přítokové potrubí do nádrže 

(z Jeníkovického potoka) je ve zvlášť žalostném stavu. 

Zastupitelstvo obce se proto rozhodlo vyhotovit 

projektovou dokumentaci, aby se rekonstrukce nádrže 

mohla uskutečnit. Nyní jsou poptáni projektanti, kteří 

zašlou své cenové nabídky. Jakmile je obec obdrží, 
provede výběrové řízení a uloží jednomu z nich 

projektovou dokumentaci vyhotovit. 

Podobně jako v případě Beranky by i tato vodní 

nádrž měla dostat podobu více přírodní. Dále by mohla 

být prohloubena a zvětšena. Vše bude ale ještě 

předmětem dalších jednání. 

 

Nákle: 

Zvýšení bezpečnosti na místní komunikaci 

Je velmi potěšující, že se naše obec stále rozrůstá 

o nové občany, zvláště pak o malé děti. Jedním 

z důležitých úkolů obce by mělo být i zajištění 

bezpečnosti svých „malých občánků“ na obecních 

komunikacích. 

Již několikrát se v Ozvěnách objevila zpráva o tom, 

že se v Nákli zbuduje opatření pro zvýšení bezpečnosti. 

První impuls vzešel od obyvatel této místní části. Po 

vzájemné dohodě bylo v plánu na místní komunikaci 

umístit dva až tři zpomalovací prahy, které měly zajistit 

ukázněnější chování bezohledných řidičů. Zdánlivě 

jednoduchý úkon se značně protáhl. 

 První komplikace se objevila v souvislosti 

se stávající „obytnou zónou“. Její existence je totiž 

v rozporu s platnými legislativními předpisy, a tudíž 

není rozumné bez vyřešení tohoto problému provádět 

jakékoli úpravy. Aby se vyhovělo zákonům a mohla 

tak být současná obytná zóna zachována, bylo by 

potřeba provést úpravy na komunikaci (např. jasně 

definovat parkoviště). Po konzultaci s odborníkem 

se schůdnějším, ale zároveň podobně efektivním 

řešením, jeví zřízení zpomalené „Zóny TEMPO 30“ 

s maximální povolenou rychlostí 30 km/h. Vnitřním 
opatřením pro dodržování rychlosti mají být 

zpomalovací prvky umístěné u dětského hřiště 

a v nepřehledném úseku u domu čp. 68. 

Současně s návrhem „Zóny TEMPO 30“ vznikla 

myšlenka zajištění bezpečnosti Nákle jako celku 

(svinčanské i klešické části dohromady). Probíhalo 

jednání s vedením obce Klešice, kterému se tento návrh 

líbil. Klešice ale nakonec bohužel od záměru ustoupili 

z finančních důvodů. 

V současnosti probíhá jednání s odbornou osobou, 

která navrhuje dopravní značení. Následně bude 
osloven projektant obytných a jiných zón, který 

zpracuje projekt na „Zónu TEMPO 30“. Po obdržení 

kladných stanovisek od Odboru dopravy v Přelouči 

a Policie ČR již může být zmíněná zóna zřízena 

i včetně vnitřních zpomalovacích opatření. Vše je 

v plánu stihnout do konce měsíce října letošního roku. 

 

Lavičky 

Občané této místní části si v letošním roce dále přejí 

umístit na náves další dvě lavičky. Obec této žádosti 

vyhoví. Lavičky měly být zakoupeny společně 

s posezením do areálu sportoviště (z důvodu 

množstevní slevy). To se ale v letošním roce pořizovat 

nebude a lavičky se zakoupí samostatně. 
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Změny v personálním složení zastupitelstva 

Dne 13. 3. 2014 byla starostovi obce předána 

rezignace člena zastupitelstva pana Jiřího Blažka. Jeho 

postupující náhradník pan Jakub Holek na třetím 

zasedání zastupitelstva obce dne 19. 3. 2014 slib 
nesložil a jeho mandát tak zanikl. Jiný náhradník 

z kandidátní listiny Svinčany I. již k dispozici není, 

a proto bude zastupitelstvo obce do říjnových voleb 

ve své práci pokračovat v počtu osmi členů. 

 

Podání stížnosti proti orgánům obce Svinčany 

Obec Svinčany obdržela upozornění od Ministerstva 

vnitra ČR, že na ni byla dne 4. 3. 2014 podána stížnost. 

Její tvůrce zůstal v anonymitě (rozhodnutí 

ministerstva). Předmětem stížnosti byla námitka 

na nezákonný průběh druhého zasedání zastupitelstva 

obce ze dne 5. 2. 2014, které se z důvodu vysoké účasti 

hostů konalo v sále KD Svinčany. MV si vyžádalo 

všechny podkladové materiály ze zmíněného jednání 
zastupitelstva. Ty byly ve stanoveném termínu zaslány. 

Na základě poskytnutých materiálů byly obci vytčeny: 

- formulace v usnesení z jednání, 

- skutečnost, že ověřovatelé podepisují zápis 

a usnesení až na příštím zasedání (má být 

vyhotoven do 10 dnů včetně ověření).  

Obec zajistila nápravu a v budoucnosti bude své 

závazné a jiné dokumenty vyhotovovat tak, aby byly 

v souladu se zákonem. Toto pochybení je však již 

dlouhodobějšího rázu, protože se nesprávné formulace 

v usneseních používají od nepaměti, nikoli pouze 
v posledních čtyřech letech. To samé platí 

i o podpisech ověřovatelů. Na základě zjištěných 

nedostatků si MV za účelem zjištění nápravy 

nezákonného stavu vyžádalo zápis z následujícího 

zasedání zastupitelstva obce. Po odeslání zápisu 

č. 03/2014 čeká obec na jeho další vyjádření. 

Nesrovnalosti v zápise a v usnesení ze zasedání 

ze dne 5. 2. 2014 byly podle doporučení ministerstva 

odstraněny. Ostatními body stížnosti se Ministerstvo 

vnitra ČR nezabývalo, protože nejsou v jeho 

kompetenci. Jedná se o změnu vyhovujícího projektu 
technického zázemí sportoviště, schválení výstavby 

zastřešení vchodu do areálu včetně zhotovitelské firmy 

a „velký zájem vedení obce na této investiční akci“. 

Řešení těchto bodů stížnosti přísluší soudům, na které 

se stěžovatel neobrátil. Zastupitelstvo obce je však 

přesvědčeno o tom, že při výběru firmy a schválení 

současné podoby zastřešení postupovalo standardně 

a v souladu se zákonem. Související dokumenty jsou 

k dispozici k nahlédnutí na OÚ. 

 

Zprávy o činnosti místních 

zájmových spolků 

SDH Svinčany - služby pro občany: 
 

 Nabízíme našim spoluobčanům kácení stromů -  

v rámci praxe s motorovou pilou za náklady 

(benzín, olej). 

 Na jaře 2014 bychom rádi uskutečnili sběr 

železného šrotu. 

 Připravujeme čištění vodní nádrže. Neváhejte 

a pojďte se vykoupat! 

 

Informace ze soutěží 2013 

Sportovní družstvo Svinčan soutěžilo v roce 2013 

ve složení Ondřej Vančura (stroj), Zdeněk Kubín 

(středy), Vojtěch Kohout (koš), Stanislav Kohout 
(béčka), Josef Brožek (rozdělovač), Jan Sliacký, Tomáš 

Blažek a Pavel Kalvoda (proud). 

Celkem jsme se zúčastnili 33 soutěží, v našem kraji 

osmi soutěží Ligy č. 18, 9 soutěží LPO 

a 16 pohárových soutěží. Historicky poprvé jsme 

běhali soutěž ligy okresu Pardubice, kde jsme obsadili 

páté místo. V lize 18 Cholticko jsme se umístili 

na prvním místě a získali jsme putovní pohár. 

Místostarostou hasičů a trenérem je Bc. Zdeněk 

Kubín, který k celé sezoně řekl následující: „Touto 

cestou bych chtěl poděkovat sportovnímu družstvu 

SDH Svinčany za vynikající reprezentaci a úspěch 
v požárním sportu. Poděkování patří i všem členům 

SDH Svinčany a příznivcům SDH za finanční podporu 

padesát tisíc korun, kterou jsme investovali 

do sportovní stříkačky a sportovních hadic, abychom se 

vůbec mohli zúčastnit ligy Pardubického kraje. 

Zároveň děkuji obci za půjčení zásahového vozidla 

a nákupu pohonných hmot ve výši 8 tisíc korun. 

Závěrem bych rád poblahopřál Josefu Brožkovi, 

kterého si zapůjčil SDH Zbožnov. Josef se se sborem 

zúčastnil mistrovství republiky v hasičském sportu, kde 

zbožnovští skončili druzí. Mezi sebou tak máme 
vicemistra republiky v požárním sportu.“ 

Napsal: Bc. Zdeněk Kubín 

 

Společenská kronika 

Leden 2014 

95 let, Vlasta Musilová  

84 let, Miloslava Fofoňková 

70 let, Ladislav Kubelka 

Únor 2014 

87 let, Marie Macháčková 

86 let, Jiří Kudláček 

84 let, Anna Remsová 

82 let, František Jambor 

Březen 2014 

82 let, Anděla Fofoňková 

70 let, Jaroslava Petráňová 

Duben 2014 

93 let, Jindřiška Macháčková 

83 let, Bohumila Kocourková 

Květen 2014 

75 let, Květa Heřmanová 

70 let, Anna Krupičková 

Červen 2014 

85 let, Věra Dobruská 

70 let, Josef Nepovím 

Červenec 2014 

86 let, Josef Plaček 

82 let, Grundmanová Marie 

Všem oslavencům přejeme mnoho štěstí, zdraví, 

pohody a lásky 


